
خسارت ۷۰۰۰ میلیارد ریالی سیلاب به 
بخش کشاورزی سیستان و بلوچستان

ایسنا/سیستان و بلوچســتان معاون برنامه ریزی و امور اقتصادی سازمان جهاد کشاورزی سیستان 
و بلوچســتان از بروز خســارت هفت هزار میلیارد ریالی بارندگی و سیلاب به بخش های مختلف 
کشــاورزی این استان خبر داد.محمد حسن یادگارزایی امروز سه شنبه در حاشیه بازدید از مناطق 
ســیل زده جنوب استان در خصوص تمهیدات اندیشه شــده و کمک های بخش کشاورزی برای 
مناطق سیل زده و جبران خســارات وارده به کشاورزان افزود: بارندگی اخیر در جنوب سیستان و 
بلوچستان به دلیل رگباری بودن خسارت زیادی به زیر ساخت های بخش کشاورزی این استان وارد 
کرده بطوریکه برآورد اولیه نشــان از خسارت هفت هزار میلیارد ریالی به این بخش دارد.وی ادامه 
داد: بخش عمده این خسارت ها به جاده بین مزارع، آب بندها، هوتک ها، قنوات، اراضی کشاورزی، 
زیرساخت های شیلاتی و راه های عشــایری است.معاون برنامه ریزی و امور اقتصادی سازمان جهاد 
کشاورزی سیســتان و بلوچستان تاکید کرد: این سازمان برای جبران خسارت های وارده به بخش 
کشاورزی در گام نخست و به فوریت اقداماتی نظیر تامین های نهاده های دامی، تهیه بذر سورگوم 
و ماش و توزیع بین کشاورزان و تهیه کشت نهال بافت موز و خرما را در دستور کار قرار داده است.

وی افزود: در این راستا علوفه های دامی نظیر کاه در قالب ۱۰ خودروی سنگین تهیه و در چند روز 
آینده به مناطق درگیر سیلاب سیستان و بلوچستان اعزام می شود.یادگارزایی تصریح کرد: همچنین 
با توجه به خسارت بارندگی های اخیر به مزارع کشاورزی نظیر گندم و هنداونه مقرر شد برای جبران 
این خســارت ها و از سوی دیگر فراهم بودن بستر برای کشت ماش و سورگوم بذر این محصولات 
تهیه و بین کشــاورزان توزیع شود تا بخشی از خسارت های وارده این بخش جبران و بستر تولید 
به فوریت فراهم شود.وی بیان کرد: همچنین با توجه آسیب قابل توجه به باغات استان بویژه موز و 
نخلستان ها تصمیم بر این شد نهال کشت بافت آنها تهیه و در اختیار کشاورزان آسیب دیده قرار 
داده شود.معاون برنامه ریزی و امور اقتصادی سازمان جهاد کشاورزی سیستان و بلوچستان ادامه داد: 
همچنین در بخش زیرساختی با توجه به بروز صدمات قابل توجه به راه های بین مزارع کشاورزی، 
قنوات و هوتک ها مقرر شد راه اندازی و تعمیر آنها به فوریت به صورت امانی و با استفاده از ظرفیت 
های موجود این ســازمان در شهرستان های مختلف انجام شود.وی تصریح کرد: همچنین تعدادی 
اداوات مهم راه ســازی به صورت کوتاه مدت برای راه اندازی مجدد جاده های بین مزارع و بندسارها 
اجاره و به مکان های حیاتی موردنیاز اعزام شدند تا هر چه سریع تر مشکلات این حوزه مرتفع شود.

وزیر نفت گفت: صنعت نفت و گاز ایران در بین کشورهای تولیدکننده و صادرکننده 
گاز موفق به کســب رتبه اول در بخش جمع آوری گازهای مشــعل و عملیاتی کردن 
آن ها شــد.به گزارش ایسنا، جواد اوجی صبح چهارشــنبه -  ۱۶ اسفند ۱۴۰۲ - در 
حاشــیه جلســه هیئت دولت در جمع خبرنگاران، گفت: در اجلاس ســران مجمع 
کشــورهای صادرکننده گاز که در الجزایر برگزار شــد، گزارشی از وضعیت ذخائر و 
تولیدات کشــورهای عضو که ۷۰ درصد گاز جهان را تامین می کنند، داده شــد.وی 
با ابراز خشــنودی نسبت به دستاورد بزرگ در صنعت گاز کشور، اظهار کرد: صنعت  
نفت و گاز ایران در بین کشورهای تولیدکننده و صادرکننده گاز موفق به کسب رتبه 
اول  در بخش جمع آوری گازهای مشــعل و عملیاتی کردن آن ها شــد. همچنین در 
حالی که میانگین رشــد تولید گاز طبیعی طبق اعلام دبیرخانه اجلاس ســران ۲.۵ 
درصد اســت اما جمهوری اسلامی ایران موفق به کســب رشد تولید ۵ درصدی گاز 
شــده اســت.وزیر نفت از برگزاری اجلاس وزرای نفت کشورهای صادرکننده گاز در 
آبان ۱۴۰۳ در ایران خبر داد و افزود: در اجلاس الجزایر توانمندی های بالادســتی و 
پایین دستی صنعت نفت و گاز را عرضه کردیم همچنین از فرمت قراردادهای جدید 
توسعه میادین گازی کشورمان برای جذب سرمایه گذاری های خارجی رونمایی کردیم.

وی ادامه داد: توافق های خوبی در بخش های صدور خدمات فنی و مهندســی، فروش 
فرآورده های گازی، توســعه میادین گازی و توسعه ایستگاه های تقویت فشار، خطوط 
انتقال و ذخیره سازی با کشورهای عضو داشتیم.وزیر نفت بیان کرد: زیرساخت خطوط 
نفت و گاز ایران برای ترانزیت و انتقال انرژی از شمال به جنوب و شرق و غرب کاملا 
آماده اســت که توســط رییس جمهور به این مجمع جهانی پیشنهادات خوبی داده 
شد.وی در بخش دیگری از سخنانش گفت: در اسفند ۱۴۰۲ سرمای شدیدی داشتیم 
ولی خوشــبختانه در هیچ جای کشور قطعی یا افت فشار گاز نداشتیم همچنین در 
سیلاب جنوب شرق کشور نیز مشکلی برای قطع گاز نداشتیم. توانمندی پیمانکاران 
و ســازندگان کشور در بحث توسعه و تجهیز پالایشگاه ها و خطوط انتقال و مجتمع 
های پتروشیمی به کشــورهای منطقه، آمریکای لاتین و آفریقایی به شکل صادرات 
خدمات فنی مهندسی عرضه می شود.وزیر نفت ادامه داد: در بحث تامین بنزین شب 
عید ذخایز خوبی در ۱۴۰۰ جایگاه سراسر کشور تمهیداتی اندیشیده شده و مشکلی 
مسافران نوروزی نخواهند داشت.اوجی خبر داد: بهره برداری از میادین نفتی سپهر و 
جفیر به زودی با افزایش ۵۰ هزار بشکه ای تولید نفت با حضور رییس جمهور انجام 

خواهد شد.

ایجاد سیستم پرداخت مبتنی بر 
بلاک چین بریکس

دستیار ارشد سیاســت خارجی ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه اظهار کرد که 
گروه بریکس قصد دارد سیستم پرداخت مبتنی بر فناوری های دیجیتال ایجاد کند.

به گزارش ایســنا، یوری اوشــاکوف گفت: این سیستم خارج از سیاست خواهد بود و 
به برنامه های ملی یا ارزهای ثابت کشــورهای سراسر جهان بستگی ندارد.وی افزود: 
»ما معتقدیم که هدف مهم آینده، ایجاد سیســتم پرداخت تسویه حساب مستقل در 
چارچوب بریکس اســت که مبتنی بر مدرن ترین فناوری ها مانند ارزهای دیجیتال و 
بلاک چین باشــد. این سیستم برای هر کشور، شخص و تجارتی راحت خواهد بود و 
نیازی به هزینه های قابل توجهــی ندارد«. البته وی جزئیات یا چارچوب زمانی برای 
توسعه سیستم جدید را مشخص نکرد.او همچنین خاطرنشان کرد که بریکس قصد 
دارد در سال ۲۰۲۴ بر افزایش نقش خود در سیستم های پولی و مالی بین المللی تمرکز 

کند.روســیه در حال حاضر ریاست 
دوره ای ایــن گروه را بر عهده دارد و 
مســکو بارها تاکید کرده که اولویت 
ارزهای  به  افزایش پرداخت هــا  آن 
ملــی در داخــل بلوک اســت.وی 
بیان کرد: ما به کار بر روی توســعه 
قرارداد ذخیره احتمالی )CRA(، در 
درجه اول از نظر استفاده از ارزهای 
جایگزین دلار آمریکا ادامه خواهیم 
داد. ذخیره احتمالی بریکس به طور 
اساســی، ذخیره رایج ارز است که 
در صــورت بروز بحران نقدینگی در 
اختیار اعضا قرار می گیرد و به منظور 

فراهم کردن ابزاری برای تجارت راحت حتی تحت فشارهای شدید مانند تحریم های 
بین المللی طراحی شده است.
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سخنگوی دولت خبر داد که رئیس جمهور عازم بازدید از شرایط سیل زدگان سیستان و بلوچستان شد.به گزارش ایسنا، علی بهادری جهرمی در حاشیه جلسه 
هیات دولت، اظهار کرد: رئیس جمهور به منظور سرکشــی میدانی از وضعیت سیســتان و بلوچستان عازم این استان شد. وی در ادامه گفت: در جلسه امروز 
دولت، بیشترین گزارش وزرا اختصاص پیدا کرد به وضعیت امدادرسانی به مردم سیستان و بلوچستان. برخی وزرا از جمله وزیر کشور، راه و شهرسازی و نیرو در 
خصوص امداد رسانی به سیستان و بلوچستان گزارش هایی از اقدامات دستگاه خود ارائه دادند. رئیس جمهور دستور و تاکید مجدد داشت که از همه ظرفیت 

ها برای امدادرسانی و پیشگیری از حوادث مشابه استفاده شود.

www.sobh-eqtesad.ir

رئیس جمهور عازم سیستان و بلوچستان شد

info@sobh-eqtesad.ir

طرح دانش بنیان »دستگاه کتتر 
انتقال جنین« برنده مسابقه 

شکوفا شد

طرح دانش بنیان »تولید محصولات پزشــکی برای نابــاروری- کتتر انتقال 
جنین« در هجدهمین قسمت از مسابقه تلویزیونی »شکوفا«، با رأی داوران 
از میان سه تیم شرکت کننده به عنوان تیم برگزیده انتخاب شد و این طرح 
جهت سرمایه گذاری عموم مردم روی سکوی تأمین مالی جمعی هم آشنا قرار 
گرفت.به گزارش ایسنا، هجدهمین قسمت از مسابقه بزرگ تلویزیونی شکوفا 
با رقابت ســه شرکت دانش بنیان با طرح های »تولید موتور BLDC«، »تولید 
محصولات پزشکی برای ناباروری- کتتر انتقال جنین« و »تولید روغن موتور 
متالوسرامیک« از شــبکه یک سیما پخش شد.  داوران هجدهمین قسمت 
مسابقه شکوفا، دکتر محمدحسین سجادی نیری، مهندس مجید دهبیدی 
پور، مهندس مونا ناصری، مهندس میلاد منشــی پور بودند.در این مسابقه، 
شــرکت دانش بنیان از استان تهران با طرح »تولید محصولات پزشکی برای 
ناباروری- کتتر انتقال جنین« با رأی داوران، از میان ســه تیم شرکت کننده 
به عنوان تیم برگزیده انتخاب شــد و این طرح جهت ســرمایه گذاری عموم 
مردم روی ســکوی تأمین مالی جمعی هم آشنا )hamashena.ir( قرار گرفت.

دکتر محسن خدادادی، مدیرعامل این شرکت دانش بنیان اظهار کرد: فعالیت 
این شــرکت از سال ۱۳۹۸ و در قالب یک اســتارتاپ در شتابدهنده ای، با 
تولید یکی از محصولات مصرفی حوزه درمان ناباروری آغاز شد. هسته اولیه 
این شرکت متشکل از تیمی از فارغ التحصیلان دانشگاه های علم و صنعت و 
خواجه نصیرالدین طوسی بود. ظرف مدت یک سال، نمونه اولیه این محصول 
تولید و آزمایش های بالینی آن انجام شد و فروردین ۱۴۰۰ موفق به دریافت 
مجوز تولید این محصول شــدیم و یک ماه بعد، خط تولید با ظرفیت ۵۰۰ 
عدد در ماه راه اندازی شــد و توانستیم ۳۰ درصد سهم این محصول در بازار 
را در اختیــار بگیریم.وی افزود: یکی از محصولاتی که در شــرکت ما تولید 
می شود و در مسابقه شکوفا آن را معرفی کردیم، »کتتر انتقال جنین« است 
که در آخرین مرحله فرآیند IVF مورد اســتفاده قرار می گیرد. انتقال جنین 
حاصل از روش لقاح خارج رحمی )IVF( به داخل رحم مادر با کمک این کتتر 
استفاده می شود.خدادادی خاطرنشان کرد: در زمانی که تولید این محصول 
را آغــاز کردیم، هیچ تولیدکننده داخلی برای این محصول وجود نداشــت 
و در کشــور تنها از نمونه های اروپایی و آمریکایی اســتفاده می شد و حتی 
نمونه های ژاپنی، چینی و حتی فرانسوی در کشور مورد تایید نبودند. شرکت 
ما، نخســتین تولیدکننده کتتر انتقال جنین در کشــور محسوب می شود؛ 
البته امســال دو شرکت به جمع تولیدکنندگان این محصول اضافه شده اند. 
خدادادی یادآور شد: موفق شده ایم این محصول را به صورت کامل در داخل 
کشور تولید کنیم و حتی طراحی و ساخت کامل خط تولید در داخل انجام 
شده اســت. ویژگی اصلی محصول تولیدی، کیفیت بالای این کتتر است و 
درحال حاضر، پرفروش ترین محصول این حوزه محســوب شده و سهم ۶۰ 
درصدی بازار را به خود اختصاص داده است. مراکز معتبر درمان ناباروری در 
کشــور از جمله پژوهشگاه رویان، مرکز درمان ناباروری پژوهشگاه ابن سینا، 
بیمارستان شریعتی و ... همگی از محصول کتتر انتقال جنین تولیدی شرکت 
ما استفاده می کنند و توانسته ایم جایگزین برندهای خارجی شویم.مدیرعامل 
این شــرکت دانش بنیان اظهار کرد: محصول کتتر انتقال جنین با توجه به 
اینکه در آخرین مرحله ســیکل انتقال جنین مورد اســتفاده قرار می گیرد، 
بیش از قیمت، کیفیت آن حائز اهمیت اســت. جنینی تشکیل شده است و 
تنها امید یک خانواده برای فرزنددارشــدن است، بنابراین ریسک قیمت در 
خصوص این محصول اتفاق نمی افتد و نکته حائز اهمیت، کیفیت بالای این 
محصول است تا این فرآیند به خوبی انجام شود. کیفیت این محصول نیز به 
راحتی قابل اندازه گیری است و بر اساس نرخ باروری موفق، می توان کیفیت 
محصول را ارزیابی کرد. وی یادآور شــد: محصولــی باکیفیت و مورد تایید 
مراکز درمان ناباروری کشــور تولید کرده ایم و از لحاظ قیمت نیز باتوجه به 
اینکه ۱۰۰ درصد این محصول در داخل کشور تولید می شود، این محصول 
۴۰ درصــد ارزان تر از نمونه های خارجی اســت و در نهایت می تواند هزینه 
ســیکل نهایی IVF را تقریبا ۱۰ درصد کاهش دهد. خدادادی گفت: سالانه 
در کشــور به حدود ۱۲۰ هزار کتتر انتقال جنین نیــاز داریم؛ اما این عدد، 
رقم بســیار کمی نســبت به تعداد زوج های نابارور در کشور است. بر اساس 
آمار حدود ۳ میلیون زوج نابارور در کشور داریم که تعداد کمی وارد فرآیند 
درمان می شوند و بازار این محصول درصورتی که سیاست گذاری های خوبی 
در حوزه )پوشــش بیمه ای( درمان ناباروری صورت بگیرد، بسیار گسترده و 
تا حدود ۶۰۰ هزار کتتر در سال مورد نیاز خواهد بود. با توجه به نیاز فعلی 
کشور، توان تولید ماهانه شرکت ۱۰-۸ هزار کتتر است و با توجه به اندازه و 
سهم ما از این بازار، سالانه ۶۰ هزار کتتر را تولید می کنیم. وی تصریح کرد: 
در کنار این محصول، سال ۱۴۰۱ تولید و اخذ مجوز تولید ۳ محصول دیگر 
در حــوزه درمان ناباروری را آغاز کردیم که یکی از این محصولات، ســوزن 
اسپراســیون و جمع آوری تخمک اســت. این محصول که از نیمه دوم سال 
۱۴۰۲ به بازار عرضه شــد و سهم خوبی از بازار را نیز به خود اختصاص داده 
است و برنامه ریزی داریم که این ظرفیت را در سال آینده افزایش دهیم.وی 
گفت: صادرات تجهیزات تخصصی پزشــکی یک فرآیند زمان بر است و برای 
عرضه محصولات حوزه درمان ناباروری به بازارهای خارجی، نیازمند دریافت 
تاییدیه های مختلفی هستیم. در چند کشور از جمله روسیه، پاکستان و لبنان 
این فرآیند را از سال گذشته آغاز کرده و درحال اخذ تاییدیه های لازم هستیم 

و صادرات غیررسمی به برخی کشورها شروع شده است.

گزیده خبر

اوجی در حاشیه جلسه دولت خبر داد

کسب رتبه اول جمع آوری گازهای مشعل بین ۷۰ کشور برای ایران

رییسی در گفت وگو با شبکه الاخباریه:

هیچ مانعی برای توسعه روابط تجاری و اقتصادی با الجزایر وجود ندارد

حمایت  شرکت ملی نفت ایران از 
اجرای طرح های حفاظت محیط 

زیست

طلای جهانی از ۲۱۰۰ دلار گذشت

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران گفت: شرکت ملی نفت ایران از اجرای طرح های منابع طبیعی و حفاظت 
محیط زیست حمایت می کند و در این زمینه اعتبارات لازم در هیئت مدیره شرکت مصوب شده است.به 
گزارش خبرگزاری مهر به نقل از شــرکت ملی نفت ایران، محسن خجسته مهر، روز گذشته سه شنبه، ۱۵ 
اسفندماه همزمان با روز درختکاری تصریح کرد: در دولت سیزدهم بودجه مسئولیت اجتماعی نفت افزایشی 
خیره کننده داشته که بخشی قابل توجه از آن معطوف به اقدام های محیط زیستی و همکاری با دیگر نهادها 

برای حفاظت محیط زیست کشور است......

۲ هزار ناوگان جدید جاده ای در 
آستانه واردات

هر ۱۱ خانواده، ۱ نفر دارای مسکن در 
سطح کشور است

منتخبان مجلس جدید مطرح کردند

افزایش حقوق متناسب با تورم باشد
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گزیده خبر

با دستور فرمانده کل ارتش انجام شد

الحاق تجهیزات جدید به نیروی 
دریایی ارتش

جنگ افزارها و تجهیزات جدید نیروی دریایی ارتش در منطقه بندرعباس به این نیرو 
الحاق شــد.به گزارش ایسنا،  مراسم الحاق تجهیزات رزمی دفاعی صبح چهارشنبه  
- ۱۶ اسفند ۱۴۰۲ - به نیروی دریایی راهبردی ارتش جمهوری اسلامی ایران طی 
مراسمی با حضور فرماندهان این نیرو برگزار شد.در حال حاضر همزمان ۴ ناوگروه 
نیــروی دریایی در عمــق اقیانوس ها در حال حراســت از منافع و منابع جمهوری 
اسلامی ایران هستند.دستاوردهای اخیر نیروی دریایی ارتش با تلاش سلسله مراتب 
فرماندهــی این نیروی در همکاری با مراکز علمی، دانشــگاهی و صنعتی داخلی با 
هدف کســب آمادگی دفاعی محقق شده اســت.برخی از تجهیزات الحاق شده به 
نیروی دریایی ارتش به این شرح است:ناوهای موشک انداز، دو فروند شناور آذرخش، 
بالگرد مین روب و هوابال، تجهیزات ناوشکن سهند شامل پهباد ۳۰۵ و پهباد سنجر، 
رونمایی و بهره برداری از ۱۴ دســتاورد نوین در حوزه تســلیحات رزم دریایی نظیر 
تجهیز سامانه سهند، سامانه پدافند هوایی و دفاع نقطه ای کمند، افزایش لانچرهای 
موشک های کروز، تولید انبوه موشک کروز تهاجم زمینی، اژدر الکتریکی، تولید سه 
نوع مین رونده، ســایت تکنیک موشک راهبردی طلاییه، رونمایی و بهره برداری از 
۱۶ دســتاورد در حوزه حســگرهای دریایی و مصونیت بخشی به تجیهزات دفاعی 
نظیر رادار تاکتیکی دریادار با تاوب آوری بالا، سنار کلاس ۳۰۰، سنانور کلاس ۴۰۰،  
ســامانه تلفن زیرآبی و زیرسطحی، سامانه میز زیردریایی های کلاس های مختلف،  
تجهیزات اکسیژن ساز، سامانه اخلال و فریب، سامانه کشف، شناسایی و مونیتورینگ، 
رادار کشف ریزپرده های کاشف، سامانه شنود و اخلاف کیان ساحلی، سامانه شنود و 

راه گیری سیگنال های هوایی و دریایی.

رئیسی: شکرانه مشارکت آگاهانه 
مردم در انتخابات خدمت 

خالصانه و صادقانه به آنان است

رئیس جمهور با اشــاره به ۴ محــور مورد تاکید رهبر معظم انقلاب اســلامی 
دربــاره کیفیت برگزاری انتخابات گفت: با همت دولت و وزارت کشــور و دیگر 
دست اندرکاران برگزاری، انتخابات در سلامت و امنیت کامل و به شکل رقابتی 
برگزار شــد و مشارکت پرشــور مردم در انتخابات نیز مسئولیت مسئولان در 
خدمت گزاری به آنان را مضاعف کرده است.به گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی 
صبح امروز چهارشنبه در جلسه هیأت دولت با تقدیر و تجلیل از حضور پرشور و 
با شکوه مردم در انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی و ششمین 
دوره مجلس خبرنگان رهبری، از همه دســت اندرکاران برگزاری انتخابات نیز 
صمیمانه سپاســگزاری کرد.رئیس جمهور با اشــاره به چهار محور مورد تاکید 
رهبر معظم انقلاب اســلامی درباره کیفیت برگــزاری انتخابات افزود: با همت 
دولت و وزارت کشور و دیگر دســت اندرکاران برگزاری، انتخابات در سلامت و 
امنیت کامل و به شکل رقابتی برگزار شد و مشارکت پرشور مردم در انتخابات 
نیز مسئولیت مسئولان در خدمت گزاری به آنان را مضاعف کرده است.رئیسی 
شکرانه این مشارکت آگاهانه را خدمت خالصانه و صادقانه به مردم دانست و در 
ادامه با تاکید بر اینکه پیگیری تامین نیازهای کشور و رفع مسائل و مشکلات تا 
حصول نتیجه از ویژگی های اصلی دولت انقلابی و مردمی اســت، اظهار داشت: 
مســئولان دســتگاه های اجرایی و همه همکاران دولت توجه داشته باشند که 
هرگز نباید اجازه دهند کاری که امروز می شــود انجام داد به فردا موکول شود. 
رئیس جمهور همچنین با اشاره به گزارش بازدید وزیر کشور از مناطق سیل زده 
در استان سیستان و بلوچستان، ضمن تاکید بر به میدان آمدن همه دستگاه ها 
برای تســریع در امدادرسانی به سیل زدگان، به احتمال وقوع بارش های جدید 
نیز اشــاره کرد و پیش بینی تدابیر لازم برای جلوگیری از خســارات و حوادث 
احتمالی را خواســتار شد.رئیسی در بخش دیگری از سخنانش به گزارش وزیر 
نفت از هفتمین اجلاس مجمع ســران کشورهای صادرکننده گاز اشاره کرد و 
گفت: جمهوری اسلامی ایران در این اجلاس به دلیل اقدامات موفق و پیش روانه 
انجام شــده در زمینه جمع آوری گازهای مشعل و نیز افزایش تولید ۵ درصدی 
در دوره ۲ ســاله گذشته، در قیاس با متوسط رشــد ۲.۵ درصدی تولید دیگر 
اعضا مورد تقدیر قرار گرفت که جای خشــنودی و قدردانی دارد و امیدوارم با 
پیگیری های مجدانه وزارت نفت طرح جمع آوری گازهای مشعل هر چه سریع تر 
تکمیل گردد تا هم از سوزاندن ثروت ملی جلوگیری و هم آلایندگی های زیست 

محیطی آن متوقف شود.

رییسی در گفت وگو با شبکه الاخباریه:

هیچ مانعی برای توسعه روابط تجاری و اقتصادی با الجزایر وجود ندارد
رییســی در گفت وگو بــا شــبکه الاخباریه گفت: اگــر جنایات 
صهیونیســت ها تداوم داشته باشد خشــم جوانان همه ملت ها، در 
قاره های مختلف به شــکل دیگری جلوه گر خواهد شد.به گزارش 
خبرگزاری مهر، ســید ابراهیم رئیسی در جریان سفر به الجزایر در 
روزهای ۱۲ و ۱۳ اسفند، گفت وگویی با شبکه تلویزیونی »الاخباریه« 
تلویزیون ملی الجزایر داشت و به سوالاتی درباره موضوع فلسطین، 
روابط ایران و الجزایر، آخرین وضعیت مســاله هسته ای جمهوری 
اسلامی ایران و ارزیابی وی از نتایج و دستاوردهای هفتمین اجلاس 
مجمع کشورهای صادرکننده گاز پاسخ داد و از جمله درباره مساله 
فلسطینیان غزه گفت: امروز نه تنها مردم منطقه بلکه مردم جهان 
از ظلم رژیم صهیونیســتی به ستوه آمده اند و فکر می کنم که اگر 
وضعیت اینگونه پیش برود، خشــم جوانان همــه ملت ها، چه در 
آمریکا و انگلیس و چه در دیگر کشــورها و قاره های مختلف در هر 
نقطه ای به شکل دیگری جلوه گر خواهد شد.مشروح این گفت وگوی 
تلویزیونی به شرح زیر است؛مجری: جناب آقای رئیس جمهور، برای 
ما باعث افتخار است که در شبکه »الاخباریه« تلویزیون ملی الجزایر 
میزبان شما هستیم. حضرتعالی در سخنرانی تان در اجلاس سران 
مجمع کشــورهای صادرکننده گاز به طور مفصل درباره فلسطین 
صحبت کردید. اگر ممکن اســت دلیل این میزان اهتمام نســبت 
به مســاله فلســطین را بفرمائید.رئیس جمهور: بسم الله الرحمن 
الرحیم. بســیار خرســندم از اینکه این دو روز در سرزمین کشور 
دوســت و برادر الجزایر هستم و باید از دولت الجزایر برای برگزاری 
موفق اجلاس ســران مجمع کشــورهای صادرکننده گاز تشــکر 
کنم. بی تردید همگرایی، همفکری و هم اندیشــی بین کشورهای 
صادرکننده گاز می تواند برای آینده اقتصادی منطقه مؤثر باشــد.

بنده در ابتدای این نشست به دلیل اهمیت و حساسیت بسیار زیاد 
موضوع فلســطین و غزه، ســخنم را با پرداختن به این مساله آغاز 
کردم، چرا که امروز مساله فلسطین نه فقط مساله جهان اسلام بلکه 
مساله جهان بشریت است و همه انسان های آزاده در دنیا نسبت به 
این موضوع حساس شده اند.آنچه امروز در غزه تحت عنوان جنایت 
علیه بشریت، جنایت جنگی، نسل کشی، محاصره غذایی و دارویی 
زنان و کودکان و ویران کردن خانه های مردم در حال وقوع است، با 
هیچ قانون و میثاق بین المللی همخوانی ندارد و یک رسوایی بزرگ 
برای غرب و باعث نمایان شــدن چهره بدون رتوش و نقاب آمریکا 
برای مردم جهان اســت.رژیم کودک کش صهیونیســتی در حالی 
این جنایات هولناک را مرتکب شــده که ۷۵ ســال است با اشغال 
ســرزمین فلسطینیان، ویران کردن خانه ها، نابود کردن زمین های 
کشاورزی، کشتار زنان و کودکان و به بندکشیدن و شکنجه جوانان 
این سرزمین، فلسطینیان را از تمامی حقوقشان محروم کرده است.

امروز و با گذشــت ۷۵ ســال در حالی توجه جهانیان به غزه جلب 
شــده و قلوب همه مردم جهان از این حجم از جنایت جریحه دار 
شده که متأسفانه آمریکا با همه توان از رژیم صهیونیستی حمایت 
تسلیحاتی، مالی و رسانه ای انجام می دهد و تأسف بارتر از آن سکوت 
مجامع بین المللی، بی توجهی سازمان های حقوق بشری و از کارآیی 
افتادن سازمان ملل متحد و شورای امنیت آن در قبال این جنایات 
است.امروز در مقابل چشــم همه جهانیان بزرگترین جنایت علیه 
بشــریت صورت می گیرد و طبق آمار حداقــل ۳۰ هزار نفر اعم از 
زنان و کودکان مظلوم و بی دفاع غزه به شهادت رسیده اند. در چنین 
وضعیتــی چه باید کرد؟ آنچه که امروز برای مردم جهان روشــن 
شده آن است که نظم فعلی و کنونی جهان نظم ناعادلانه ای است 
و با این ســازمان ها و ســاز و کارهای بین المللی نمی توان صلح و 
آرامش و امنیت را برای بشریت تضمین کرد.در شرایطی که رژیمی 
جنایتکار، ظلم و جنایت را علیه مردمی مظلوم به نهایت رسانده و 
آمریکا و دیگر قدرت ها به جای مجازات جنایتکار، در ظلمی مضاعف 
به مظلوم فشــار می آورند، قطعاً این وقایع باید زمینه ســاز تغییر 
نظم جهانی از نظامی ناعادلانه و ظالمانه به نظمی عادلانه باشــد.

جمهوری اســلامی ایران از ابتدای پیروزی انقلاب اسلامی حمایت 
از مظلومین و مســتضعفین عالم را به عنوان یکی از اصول اساسی 
سیاست خارجی خود در دستور کار داشته و امروز روشن ترین جلوه 
مظلومیت را می توان در فلسطین دید.بحمدالله در این مساله کشور 
دوست و برادر الجزایر نیز با ما هم عقیده است و هر دو کشور نگاهی 
مشترک نسبت به احقاق حقوق حقه مردم فلسطین و محکومیت 
رژیم اشــغالگر داریم که این اشــتراک مواضع نســبت به مساله 
فلسطین بسیار اهمیت دارد. امروز همچنین همه کشورهای مستقل 
با ما درباره آزادی فلسطین، تشکیل حکومت مستقل فلسطینی با 
محوریت قدس شریف و مجازات و کیفر رژیم صهیونیستی هم نظر 
و هم عقیده شده اند.جناب رئیس جمهور در صورت امکان به نقش 
کشورهایی مانند الجزایر در توقف این جنگ که در شورای امنیت 
سازمان ملل نیز عضویت غیردائم دارند، اشاره ای بفرمائید.معتقدم 
کشــورهای عضو شورای امنیت سازمان ملل، رئیس و همه اعضا و 
اجزای این شورا مسؤولیتی مضاعف دارند و باید در این زمینه ایفای 
نقش کنند. یقین دارم کشــور الجزایر نیز با توجه به مواضع خوبی 
که در مورد موضوع فلسطین دارد، حتماً می تواند در شورای امنیت 
نقش آفرینی کند و زبان گویای مردم مظلوم و مقتدر فلسطین باشد.

به رغم تلاش های گســترده جمهوری اســلامی ایران برای توقف 
جنگ و رفع محاصره غزه و همچنین جلوگیری از گسترش دامنه 
جنگ به منطقه، برخی ایران را به تلاش برای گسترش این جنگ 
متهم می کنند، اگر ممکن اســت نظرتان را در این زمینه بفرمائید.

معتقدیم که این آمریکایی ها و انگلیســی ها هســتند که به دنبال 
گسترش دامنه جنگ هستند. در شرایطی که مردم جهان از حجم 
جنایتگری در غزه به ســتوه آمده اند، یک افسر آمریکایی در مقابل 
ســفارت رژیم صهیونیســتی در اعتراض به این جنایات خود را به 
آتش می کشــد. وقتی مردم انگلیس و دیگر کشــورهای اروپایی با 
راهپیمایی هــای عظیم در خیابان ها، توقــف حملات به مردم غزه 
و توقف حمایت از رژیم صهیونیســتی را فریاد می زنند اما ترتیب 
اثری داده نمی شود و این دولت ها نمی خواهند صدای مردم خود و 
مردم دنیا را بشنوند، معنای دیگرش آن است که به دنبال گسترش 
دامنه جنگ هســتند.نکته مهم دیگر ریشه این وقایع ننگین است 

که به دروغ آغاز آن را به عملیات طوفان الاقصی در ۷ اکتبر نسبت 
می دهند، در حالی که تحلیل درست از ریشه این وقایع به ۷۵ سال 
ظلم و کشتار و شکنجه و زندانی کردن مردم فلسطین و در کنار آن 
ظلم به مردم لبنان و سوریه و دیگر کشورهای منطقه باز می گردد.

امروز نه تنها مردم منطقه بلکه مردم جهان از ظلم رژیم صهیونیستی 
به ستوه آمده اند و فکر می کنم که اگر وضعیت اینگونه پیش برود، 
خشــم جوانان همه ملت ها، چه در آمریکا و انگلیس و چه در دیگر 
کشورها در قاره های مختلف در نقطه ای و به شکل دیگری جلوه گر 
خواهد شد.با توجه به اشتراک مواضع میان جمهوری اسلامی ایران 
و الجزایر در قبال مساله فلسطین و ضرورت توقف جنایات و حملات 
در غــزه، چگونه می تــوان از ظرفیت عضویت این دو کشــور در 
سازمان ها و پیمان های منطقه ای و بین المللی، برای استقرار صلح در 
منطقه اســتفاده کرد؟ما در تلاش هســتیم کــه از ظرفیت همه 
اتحادیه ها و ســازمان های منطقه ای، فرامنطقه ای و بین المللی در 
جهت ایجاد صلح و آرامش و امنیت و پیشــرفت ملت ها اســتفاده 
کنیم. معتقدیم اگر امروز گروهی تحت عنوان رژیم غاصب و رژیم 
جعلی اســرائیل، منطقه و عالم را از ظلم و اجحاف و تعدی خود به 
ســتوه می آورد، باید همه کشورها بر علیه آن با هم متحد شوند و 
مســاله اولشان دور کردن این غده سرطانی از منطقه باشد و یقین 
داریم خون مطهر شــهدای فلســطینی و مظلومــان پایان رژیم 
صهیونیستی را رقم خواهد زد.اگر ممکن است نظرتان را در خصوص 
روابط دوجانبــه ایران و الجزایر در حوزه های مختلف سیاســی و 
اقتصادی بیان بفرمائید.روابط جمهوری اسلامی ایران و الجزایر به 
ویژه پس از پیروزی انقلاب اســلامی در ایران، روابط بسیار خوبی 
بوده اســت. آنچه از دولت و ملت الجزایر در ذهن مردم ایران است، 
ملتی سلحشور، مقاوم و ضد استعماری است که در دفاع از سرزمین 
و برای بیرون راندن اســتعمارگران از خاک خود شــهدای زیادی 
تقدیم کرده اســت و الجزایر نه فقط برای ملت ما بلکه برای همه 
ملت ها در دنیا به عنوان کشوری پیشرو در مقابله با استعمار جلوه 
کرده و این جلوه گری را همچنان حفظ کرده که سندی افتخارآمیز 
برای ملت الجزایر است.ما معتقدیم روابط خوب سیاسی دو کشور 
باید در عمل نیز جلوه داشته باشد و یکی از زمینه های بسیار خوب 
آن حوزه اقتصادی و تجاری است. امروز به همت جوانان ایرانی که 
تهدیدهــا و تحریم ها را به فرصت تبدیل کرده اند، پیشــرفت های 
بزرگــی در جمهوری اســلامی ایران حاصل شــده و کشــور ما 
ظرفیت های بســیار خوبی در حوزه تجاری و اقتصادی به ویژه در 
صدور خدمات فنی-مهندســی، نفت، گاز و پتروشــیمی و دیگر 
حوزه ها به دســت آورده و آماده انتقال تجربیــات خود به الجزایر 
هســتیم. ما هیچ مانعی برای توســعه روابط تجاری و اقتصادی با 
الجزایر نمی بینیم.شما در خصوص بخش اقتصادی صحبت کردید 
که خیلی مهم اســت. در خصوص ظرفیت های دو کشــور و نگاه 
راهبــردی و آینده نگر، چه پروژه های اقتصــادی را برای همکاری 
متقابل در آینده در نظر دارید؟فکر می کنم از جمله پروژه هایی که 
می توانیم با کشــور الجزایر پیش برویم، هم در حوزه انرژی است و 
هم در حوزه تجارت، به ویژه نقل و انتقالات دریایی اســت که باید 
برای آن برنامه ریزی کرد. همــکاری در حوزه پولی و بانکی هم از 
مسائلی است که حتماً می تواند برنامه ریزی شود. همچنین زمینه ها 
و بســترهای بســیار خوبی به ویژه در حوزه علــم و فناوری برای 
همکاری داریم. جمهوری اســلامی ایران تجربیات خوبی در حوزه 
علم و فناوری دارد و در این حوزه می توانیم همکاری های خوبی را 
با الجزایر داشــته باشــیم.جناب رئیس جمهور در خصوص روابط 
دوجانبه صحبت کردم، همینطور روابط ایران با کشــورهای عرب، 
مانع نزدیکی شما با برخی از کشورها چیست؟ما با کشورهای عربی 
مشــکل نداریم و علیرغم تلاش دشمن برای ایجاد ایران هراسی در 
کشورهای عربی و منطقه، امروز بحمدالله روابط خوبی با کشورهای 
عربی داریم.دشــمن دو کار را آغاز کرد، اول: ایجاد ایران هراسی و 
دوم: تلاش برای نزدیک کردن کشورهای عربی و اسلامی به رژیم 
صهیونیســتی یا عادی ســازی روابط. به نظرم دشــمن و به ویژه 
آمریکایی ها در هر دو کار شکســت خوردند. می خواستند با ایران 
هراسی، ما را منزوی کنند و ایران منزوی نشد، ایران امروز در سطح 
سازمان های منطقه ای و فرامنطقه ای و در نقش آفرینی بین المللی 
بیش از همیشــه حضور دارد و یک کنشــگر فعال در عرصه های 
مختلف سیاسی و اجتماعی و اقتصادی است.از سوی دیگر دشمن 
تلاش کرد روابط کشورهای اسلامی و منطقه را با رژیم صهیونیستی 
عادی سازی کند تا برای این رژیم امنیت آفرینی کند که در این کار 
هم ناکام شــد و نتوانست با عادی ســازی برای رژیم صهیونیستی 
امنیت ایجاد کند. دلیلش این اســت که امروز شما می بینید حتی 

کشــورهایی که به ظاهر روابط خودشــان را با رژیم صهیونیستی 
عادی ســازی کردنــد، جلوی ملت هــای خودشــان نمی توانند از 
عملکردشان دفاع کنند، چه برسد به بیرون از کشور خودشان، یعنی 
سر خود را جلوی ملت های خود نمی توانند بلند کنند که چگونه این 
کار را انجام دادند. نزد ملت های خودشان شرمنده هستند، چون با 
رژیم سفاکی روابط خود را عادی کردند که دستش تا مرفق به خون 
ملت مظلوم فلســطین آلوده شــده و امروز به عنوان سفاک ترین، 
جنایتکارترین، بی رحم ترین و منفورترین رژیم در دنیا مطرح است؛ 
چگونه کشوری می تواند سرش را جلوی ملت خود بلند کند و بگوید 
ما با این کشــور ارتبــاط برقرار کردیــم، یا روابط مــان را عادی 
کردیم!کسانی که دنبال عادی سازی روابط بودند، حقیقتاً از پشت به 
مردم فلسطین خنجر زدند و مردم فلسطین آنها را نخواهند بخشید. 
دلیل اینکه رژیم صهیونیستی این قدر جسور شده به خاطر این است 
که احساس می کند بعضی از کشورها در مقابل جنایت او بی تفاوت 
شده اند.بنابراین نزدیکی اخیر و از سرگیری روابط شما با عربستان 
به ویژه رژیم صهیونیستی را ناراحت می کند، نظرتان چیست؟ما با 
عربســتان ارتباط داریم. روابط سیاســی ما برقرار شــده و رژیم 
صهیونیســتی حتماً از این توســعه روابط بین کشورهای اسلامی 
ناراحت شده و از اتحاد کشورهای اسلامی رنج می برد. حتی می توانم 
بگویم که رژیم صهیونیســتی از این رنج و از این ناراحتی غیضی از 
جمهوری اسلامی پیدا کرده است که باید گفت مخاطب آن سخن 
قرآن کریم هستند که می فرماید »قُلْ مُوتوُا بغَِیْظِکُمْ«.جناب رئیس 
جمهور در هر گفت وگویی با یکی از مسؤولان ایرانی و به ویژه رئیس 
جمهوری اسلامی ایران، طبیعتاً یکی از سوال ها این است که پرونده 
هسته ای ایران و رابطه شما با غرب به کجا رسیده است. نکته و خبر 
تازه در خصوص پرونده هسته ای ایران چیست؟انرژی هسته ای حق 
مسلم جمهوری اسلامی ایران است. ما باید از این موهبت در جهت 
رفاه و بهتر شدن زندگی مردم مان استفاده کنیم. انرژی هسته ای در 
پزشکی، صنعت، معدن، انرژی و نفت و گاز و پتروشیمی استفاده های 
بســیاری دارد.آنچه غربی ها و در رأس آنها آمریکایی ها از آن اعلام 
نگرانی می کنند، این اســت که ایران بخواهد از انرژی هسته ای در 
ساخت بمب اتم استفاده کند که بارها اعلام کرده ایم که ما از انرژی 
هســته ای به صورت صلح آمیز استفاده خواهیم کرد و تا کنون نیز 
هیچ گونه انحرافی در استفاده ایران از این انرژی و صنعت مشاهده 
نشده است. به هیچ عنوان هیچ گونه انحرافی نداشته ایم، چون آژانس 
انرژی اتمی بر صنعت هسته ای ما نظارت دارد و تا امروز ۱۵ بار به 
شکل رسمی اعلام کرده که صنعت هســته ای در ایران صلح آمیز 
اســت و هیچ گونه انحرافی ندارد، اما غربی ها به این اعلام ها پایبند 
نیســتند؛ خودشان اعلام می کنند و خودشــان هم این اعلام های 
رسمی را نقض می کنند.امروز کشورهایی از فعالیت های هسته ای 
صلح آمیز جمهوری اسلامی ایران ابراز نگرانی می کنند که خودشان 
بمب اتم دارند و از فعالیت های کشوری ابراز نگرانی می کنند که تا 
امروز اثبات کرده که به دنبال بمب اتم نبوده و صرفاً دنبال استفاده 
صلح آمیز از انرژی هسته ای اســت.نکته حائز اهمیت در اینجا آن 
اســت که ما اســتفاده از انرژی هســته ای صلح آمیز را حق مسلم 
جمهوری اســلامی می دانیم و در اقدامات مان انحرافی نداریم. این 
پایبنــدی به صلح آمیز بودن فعالیت های هســته ای به خاطر منع 
کشــورهایی نیست که خودشان همه بمب هســته ای دارند، بلکه 
برآمــده از اعتقاد و باور ماســت. این کشــورها چــرا نگران رژیم 
صهیونیستی نیستند که خودش کلاهک های هسته ای دارد؟! چرا 
اروپایی ها و آمریکایی ها نگران رژیم صهیونیستی که دارای کلاهک 
هسته ای است و هیچ صلاحیتی هم در این زمینه ندارد، نیستند. در 
جریان همین جنایات رژیم صهیونیستی در غزه یکی از وزرای این 
رژیم رسماً مردم فلســطین را به استفاده از بمب هسته ای تهدید 
کرد.اینها چرا نگران چنین رژیمی با چنین رویکردی نیســتند، اما 
نگران جمهوری اســلامی ایران هستند که نه تنها بمب هسته ای 
ندارد، بلکــه اقدامات هســته ای او هم صلح آمیز اســت و آژانس 
بین المللی انرژی اتمی هم بارها این مساله را تأیید کرده است.این 
خودش یک نکته قابل توجه برای مردم جهان است. معلوم است که 
مســاله آنها ایران است نه بمب هسته ای، آنها دنبال اعمال فشار به 
جمهوری اســلامی ایران هســتند که مقتدر است، روی پای خود 
ایستاده و صنعت هســته ای اش بومی سازی شده است. وقتی رژیم 
صهیونیستی اقدام به ترور دانشمندان هسته ای جمهوری اسلامی 
ایران کرد، فکر می کرد صنعت هســته ای در کشــور ما زمین گیر 
می شــود، اما دیدند فعالیت صنعت هسته ای همچنان ادامه دارد، 
چون این صنعت در کشــور ما بومی شده است.جمهوری اسلامی 
ایران در عین حال در راســتای حسن نیت هیچ گاه میز مذاکره را 

تــرک نکرد. هر زمان که میز مذاکره بین مــا بوده و در چارچوب 
مذاکرات »۱+۵«، »۱+۴« ما میز مذاکره را ترک نکردیم و ســخن 
حق و منطقی مان را به اعضای جلسه و دنیا اعلام کرده ایم.در حال 
حاضر نیز میز مذاکره را ترک نکردیم چرا که ما منطق داریم و کسی 
که منطق دارد نگران مذاکره نیست. ما یک قرار و توافقی داشتیم 
که بزرگترین ناقض این قرار آمریکایی ها بودند. آمریکایی ها رســماً 
آمدند قرارداد را جلوی چشم همه مردم جهان نقض کردند و زیر پا 
گذاشتند. نه اینکه ترامپ این کار را کرده باشد، اصلًا ماهیت آمریکا، 
ماهیت نقض پیمان و قرارداد اســت. قرآن کریم در مورد اینگونه 
قدرت های سلطه گر می فرماید اینها پیمان شکن هستند. آمریکایی ها 
رسماً از این پیمان خارج شــدند و اروپایی ها هم به قرار خودشان 
پشــت پا زدند و به تعهدات خود عمل نکردند. آن کس که به این 
قرارداد هســته ای عمل کرد فقط جمهوری اسلامی ایران بود. پس 
اولاً ایــران میز مذاکــره را ترک نکرده، دومــاً نقض کننده پیمان 
آمریکایی هــا بودند و اروپایی ها هم تاکنون به تعهدات خودشــان 
پایبند نبودند.اما اینکه ما می خواهیم چه کار کنیم، باید بگویم که 
فعالیت های هسته ای ما هیچ گونه انحرافی ندارد و معتقدیم استفاده 
از این صنعت برای پیشرفت کشور ما مؤثر است و لذا نمی توان آن 
را کنار گذاشــت.در پایان این گفت وگو اجازه دهید یکبار دیگر به 
نقطه اول برگردیم، آیا هفتمین نشســت سران مجمع کشورهای 
صادرکننده گاز که در الجزایر برگزار شد، زمینه ای برای گسترش و 
تنوع بخشــیدن به همکاری ها خواهد بود؟معتقدم مباحثی که در 
هفتمین نشست سران کشورهای صادرکننده گاز مطرح شد، نکات 
قابل توجهی بود و حتماً دبیرخانــه باید آنها را جمع بندی کند تا 
بتوانیم یک گام در جهت همکاری بیشتر بین کشورهای صادرکننده 
گاز برداریم.بنده در این نشســت اعلام کردم که جمهوری اسلامی 
برای صدور خدمات فنی و مهندسی و انتقال تجربیات خود در حوزه 
انرژی و گاز به دیگر کشــورها آمادگی دارد. ســخنان جناب آقای 
عبدالمجید تبــون هم گرایش به همین نگاه داشــت.با عنایت به 
سخنان رئیس محترم جمهوری الجزایر در این جلسه و نیز نگاهی 
که در این نشست بین اعضا وجود داشت، همه باور دارند که با توجه 
به نیازی که امروز منطقه و جهان به گاز دارد، کشورهای تولیدکننده 
و صادرکننده گاز باید با هم همکاری بسیار نزدیکی داشته باشند. 
همچنیــن تعامل کشــورهای مصرف کننده بــا تولیدکنندگان و 
صادرکنندگان گاز نیز بسیار حائز اهمیت است. امیدوارم این مجمع 
بتواند با ریاست آقای عبدالمجید تبون گامی بلند در جهت ارتقای 
همکاری، همگرایی و پیشرفت کشورهای تولیدکننده و صادرکننده 
گاز در منطقه و جهان بردارد.شما در جریان سفر الجزایر و همچنین 
از یک مکان دینی یعنی مســجد جامــع الجزایر بازدید کردید. در 
آســتانه ماه رمضان هستیم، اگر پیامی در این خصوص برای مردم 
الجزایــر بــه ویــژه جوانــان داریــد، بفرمائید.ابتدا بایــد از همه 
دســت اندرکاران و به خصوص شــخص آقای رئیس جمهور برای 
ساخت این مســجد جامع و بزرگ در الجزایر تقدیر و تشکر کنم. 
مسجد محل عبادت پروردگار متعال و ارتباط با خداست. جمعیت 
عظیمــی که در این مســجد گرد خواهند آمــد و مراکز علمی و 
فرهنگی که در این مســجد فعال شــده و خواهد شد، حتماً برای 
کشور الجزایر موجب افتخار خواهد بود. بنده دیشب در بازدیدی که 
از مسجد جامع الجزایر داشتم، این حرکت بسیار زیبا و ارزشمند را 
مورد تقدیر و تشــکر قرار دادم.از جمله کارکردهای مهم مســجد، 
عــلاوه بر محل عبادت پروردگار متعال و ارتباط بین مســلمانان، 
ارتباط بین این مسجد و مسجدهای دیگر و مراکز فرهنگی داخل و 
خارج از الجزایر با یکدیگر اســت.اطلاع مردم مسلمان از وضعیت و 
شرایط مســلمانان دیگر کشــورها، به ویژه مردم فلسطین بسیار 
اهمیت دارد. در این مسجد نشانه هایی گذاشته شده تا مردم همیشه 
فلسطین را به یاد داشته باشند و دیدن این نشانه ها بسیار برای بنده 
ارزشمند بود.امیدوارم این مرکز برای عبادت، خصوصاً در آستانه ماه 
مبارک رمضــان مرکزی آرامش بخش برای مــردم عزیز و به ویژه 
جوان هــای عزیز الجزایری باشــد و همواره ایــن ارتباط را با همه 
مسلمانان به ویژه مسلمانان مظلوم در فلسطین حفظ کنند. امید 
داریــم که خداوند متعال به حق این ماه مبارک رمضان، ظالمان و 
ستمگران و کسانی را که نسبت به مردم فلسطین ظلم کردند، نابود 
و انشاالله مردم مظلوم و مقتدر فلسطین را آزاد کند و انشاالله قدس 
شــریف آزاد شــود.همچنین امیدوارم که خداوند متعال به مردم 
الجزایر و به جوان های عزیز الجزایری توفیق عنایت کند که همواره 
در زندگی خودشان مسلمان زندگی کنند و طریق صلح و امنیت و 

آرامش را انشاالله بتوانند همیشه در زندگی داشته باشند.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات درباره عملکرد این وزارتخانه در روز انتخابات توضیحاتی ارایه داد.به گزارش خبرنگار مهر، »عیسی زارع پور« وزیر ارتباطات 
و فناوری اطلاعات امروز در حاشیه جلسه هیأت دولت در جمع خبرنگاران اظهار کرد: زیرساخت های ارتباطی کشور برای انتخابات پرُ شور آماده بود و الحمدالله توانستیم حدود ۵۸ هزار شعبه که نزدیک 
۱۴ هزار عدد آن، شــعبه های ســیار بودند را به خوبی پوشــش دهیم.وی افزود: صندوق های سیار هر کدام باید به حدود ۴۰ مقصد و نقطه رفته و رأی می گرفتند که پوشش آن ها را بر عهده داشتیم که 
شــامل نقاط دور افتاده روســتایی و صعب العبور بود.زارع پور تاکید کرد: طبق آمار ۹۹٫۸ درصد ارائه خدمات و پشتیبانی ارتباطات توسط وزارت ارتباطات در روز انتخابات در کشوری با گستره جغرافیایی 
ایران عزیز صورت گرفت که کار بزرگی بود.وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات افزود: در بحث پایداری، هم ۹۹ درصد استعلام های دستگاه ها در زمان رأی گیری به شکل کامل بر خط انجام شد که حاصل 
زحمات شبانه روزی بخش های مختلف کشور بود.زارع پور اظهار کرد: اپراتورهای ارتباطی و نهادهای امنیتی دستگاه های امنیتی و انتظامی به ما کمک کردند که در روز رأی گیری و حتی دو روز قبل از آن 

مسیرهای فیبر نوری را به شکل منظم پایش کنیم.

فرمانده نیروی دریایی ارتش گفت: با تجهیز همرزمان یگان های نیروی دریایی ارتش توان تولید تجهیزات و جنگ افزارهای جدید و پیچیدگی این 
تجهیزات رزمی در تیپ های تکاوری را به رخ جهانیان کشیدیم.به گزارش ایسنا،  امیر دریادار شهرام ایرانی در مراسم الحاق تجهیزات الحاق شده 
به نیروی دریایی ارتش اظهار کرد: رصد و توجه ویژه به حوزه محیط زیست اقیانوسی یکی از مأموریت های مهم نیروی دریایی راهبردی ارتش در 
سطح بین الملل است. مفتخریم همزمان ۴ ناوگروه نیروی دریای ارتش در عمق اقیانوس ها در حال صیانت و حراست از منافع  جمهوری اسلامی 
ایران هستند و به یاری خدا و تجهیز همرزمان نیروی دریایی ارتش، توان تولید تجهیزات و جنگ افزارهای جدید و پیچیدگی این تجهیزات رزمی در 

تیپ های تکاوری را شاهدیم.فرمانده نیروی دریایی ارتش افزود: همواره به اصل توسعه یافتگی در نیروی دریایی ارتش تاکید داشته ایم. در رزمایشات بین المللیِ با نیروهای نظامی سایر کشورها، 
به اقتدار نیروی دریایی راهبردی ارتش ایران و گام های بلند نیروی ارتش در انجام مأموریت های بین المللی اذعان دارند. فرمانده نیروی دریایی ارتش گفت: حضور ناوشکن دنا در رزمایش میلان 
۲۰۲۴ هندوستان و آماده سازی این ناوشکن پس از حضور در مأموریت ناوگروه ۸۶  موجب حیرت سایر کشورهای شرکت کننده در این رزمایش شد. نشناختن ظرفیت ها اولین دشمن خود 

است پس  شناخت ظرفیت ها موجب دوری از روزمرگی و شکست غفلت ها می شود.

در حاشیه جلسه هیأت دولت؛

زارع پور: در روز انتخابات با بیش از ۲۰ مورد خرابکاری برخورد 
کردیم

توان تولید تجهیزات و جنگ افزارهای پیچیده را به رخ جهان 
کشیدیم



3روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
پنجشنبه 17 اسفند 1402  26 شعبان 1445  7 مارس 2024اقتصاد کلان

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad5361  سال نوزدهم    شماره    

www.sobh-eqtesad.ir
info@sobh-eqtesad.ir

گزیده خبر

حمایت  شرکت ملی نفت ایران از 
اجرای طرح های حفاظت محیط 

زیست

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران گفت: شرکت ملی نفت ایران از اجرای طرح های منابع 
طبیعی و حفاظت محیط زیست حمایت می کند و در این زمینه اعتبارات لازم در هیئت 
مدیره شــرکت مصوب شده است.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از شرکت ملی نفت 
ایران، محسن خجسته مهر، روز گذشته سه شنبه، ۱۵ اسفندماه همزمان با روز درختکاری 
تصریح کرد: در دولت ســیزدهم بودجه مسئولیت اجتماعی نفت افزایشی خیره کننده 
داشــته که بخشــی قابل توجه از آن معطوف به اقدام های محیط زیستی و همکاری با 
دیگر نهادها برای حفاظت محیط زیســت کشور است.وی با بیان اینکه توجه به منابع 
طبیعی یکی از مهم ترین ارکان توسعه پایدار است، اظهار کرد: در هیئت مدیره شرکت 
ملی نفت ایران در زمینه مســئولیت اجتماعی اعتبارات ویژه ای برای بحث درختکاری، 
حفظ منابع طبیعی و حفاظت خاک و آب مصوب و ابلاغ شــده است.معاون وزیر نفت 
افزود: از ابتدای دولت ســیزدهم تاکنون اعتباری حــدود ۱۰۰ میلیارد تومان در حوزه 
منابــع طبیعی به مدیریت نظارت بر طرح های عمرانی مناطق نفت خیز به نمایندگی از 
شرکت ملی نفت ایران تکلیف شده است.خجسته مهر تصریح کرد: یکی دیگر از طرح های 
مهم در استان خوزستان بحث نخیلات است که شرکت ملی نفت ایران برابر تعهدهای 
اجتماعی خود، طرح های توســعه زیرساخت و جایگزینی نخیلات، همچنین کمک به 
اجرای زیرســاخت های آبزی پروری در استان خوزســتان را با اعتبار ۵۰۰ میلیارد ریال 
در حال اجرا دارد.بر اســاس این گزارش، شرکت ملی نفت ایران در بحث منابع طبیعی 
اقدامات متعددی در دســتور کار دارد که با هدف صیانت از جنگل های زاگرس می توان 
به مشارکت در تولید بیش از ۲ میلیون اصله نهال که تأمین کننده نهال مورد نیاز حدود 

۱۰ هزار هکتار از زمین هایی جنگلی خواهد بود، اشاره کرد.

هر ۱۱ خانواده، ۱ نفر دارای 
مسکن در سطح کشور است

دبیر قرارگاه نهضت ملی مسکن گفت: در حال حاضر نسبت مسکن به خانوار در سطح 
کشــور ۱ به ۱۱ است، این در شرایطی اســت که تنها ۵ درصد اختلاف در این نسبت 
طبیعی بوده اســت.به گزارش خبرگزاری مهر، روح الله اکبری دســتیار ویژه وزیر راه و 
شهرسازی، گفت: متأسفانه در حال حاضر نسبت مسکن به خانوار در سطح کشور ۱ به 
۱۱ است، این در شرایطی است که تنها ۵ درصد اختلاف در این نسبت طبیعی بوده و 
این مســئله نباید سهمی بیشتر از ۲۵ درصد در سبد کالای خانواده را در بربگیرد.دبیر 
قرارگاه نهضت ملی مســکن در ادامه با تأکید بر اینکه مســکن با امنیت روانی خانواده 
ارتباط داشــته و کالای جایگزینی ندارد گفت: درحال حاضر جابه جایی بالای جمعیت 
یکی از دلایل مشکلات ما در تأمین مسکن به شمار می رود چراکه درجایی که ظرفیت 
سازی شده تمایل و یا قدرت خرید کافی برای اسکان وجود ندارد و در مقابل جایی که 
ظرفیت سازی نشده تمایل زیادی از سوی مردم برای سکونت دیده می شود.دستیار ویژه 
وزیر راه و شهرسازی در این راستا بر به کارگیری راه های مهار تورم در پروژه های اجرایی 
گفت: پیشنهاد می شود مدیران در صورت امکان از ساخت ساختمان با طبقات بالا پرهیز 
کرده و با تقویت نظام فنی و اجرایی و همچنین مدیریت تأمین و تدارک مصالح از تورم 
ایجاد شده در کشور جا کنند.این مقام مسئول با تأکید بر اینکه مدیران مسئول باید با 
استفاده از ساز و کارهای نوین و ابتکارات جدید پروژه های باقیمانده را تا پایان دولت تمام 
و از آغاز پروژه های جدیدی که تبعات سختی را برای دولت به همراه دارد پرهیز کنند 
گفت: از تمامی مدیران شرکت های تابعه و مجموعه ستاد شهرهای جدید می خواهیم که 
با برنامه ریزی صحیح در حوزه ساخت خدمات زیربنایی و روبنایی، همفکری و همکاری 
در تغییــر رویکرد و نظارت حداکثری در حین و بعد از اجرای پروژه ها در تحقق هرچه 

بیشتر اهداف گام بردارند.

افزایش حقوق متناسب با تورم باشدمنتخبان مجلس جدید مطرح کردند

۲ هزار ناوگان جدید جاده ای در آستانه واردات

منتخــب مردم مشــهد در مجلــس دوازدهم گفت: طبق اســناد 
بالادستی، افزایش حقوق و دستمزد باید متناسب با رشد تورم باشد. 
منتخب مردم قم نیز مشکلات بخش مسکن را ناشی از رانت زمین 
تحت تاثیر نظام ســرمایه داری دانست و گفت که در ۳۰ سال اخیر 
هیچ چیز در تهران به اندازه زمین و مســکن رشد نداشته است؛ به 
طوری که رشــد قیمت زمین در تهران ۱.۵ برابر افزایش ســکه و 
شش برابر رشد قیمت دلار بوده است.به گزارش ایسنا، تمرکز بر دو 
مســاله اساسی زمین و مسکن و حقوق کارگران، محور گفت وگوی 
دو تــن از منتخبان مجلس دوازدهــم در یک برنامه تلویزیونی بود. 
محمدمنان رییســی ـ منتخب مردم قــم در مجلس دوازدهم - در 
این زمینه گفت: متوسط هزینه ساخت در تهران ۱۵ میلیون تومان 
اســت. ۸۵ درصد دیگر به زمین و رانت زمین برمی گردد. با عرضه 
زمین می توان ۳۰ درصد از این رقم را کاهش داد. درخصوص هزینه 
ساخت نیز ورودی ریالی است اما خروجی دلاری است. ما به تقویت 
آقایــی دلار پرداخته ایم. قیمت مصالح، زمین و هزینه های پنهان را 
باید کاهش دهیم. وقتی در عرضه زمین خساست به خرج می دهیم 
انباشــت جمعیت در ارتفاع ایجاد می کنیم که به تولید آلودگی در 
مساحت محدود می انجامد.میثم ظهوریان ـ منتخب مردم مشهد در 
مجلس دوازدهم - نیز بیان کرد: اســناد بالادستی و ماده ۴۱ قانون 
کار تاکید دارد که افزایش حقوق متناســب با نرخ تورم باشد. طبق 
ماده ۱۲۵ قانون خدمات کشوری نیز ضریب ریالی حقوق حتما باید 
حداقل به میزان تورم افزایش پیدا کند. یکی دیگر از اسناد بالادستی، 
سیاست های ابلاغی رهبر انقلاب در حوزه تامین اجتماعی است که بر 
حفظ قدرت خرید اقشار ضعیف جامعه از طریق متناسب سازی مزد 
شاغلین و بازنشستگان و بیکاران تاکید کرده اند.هژمونی لیست های 
سیاسی در این دوره شکسته شد محمدمنان رییسی در ابتدا اظهار 
کرد: هژمونی اشتباهی که قبلا روی لیست های سیاسی بود امسال 
به صورت خیلی جدی شکسته شد. بخصوص در شهر قم که فضای 
سیاســی آن یک فضای خاصی است. در سال هایی رییس مجلس و 
نایب رییس مجلس از این شهر بوده است. اینکه یک معلم پابرهنه 

دهه شصتی بیاید این فضا را بشــکند بدون آن که حتی یک ستاد 
شخصی داشته باشد و بدون این که در لیستی که حرف اول و آخر را 
می زده حمایت شود و مشابه این اتفاق در دیگر شهرها نیز رخ داده 
نشــان می دهد خرده گفتمان های تمدن اسلامی مطرح شده است.

وی افزود: به مدد خدای متعال مجلس جدید، مجلس قوی تر، بهتر و 
موثرتری برای حل مسائل مردم خواهد بود.دوره انتظار خانه دار شدن 
در تهران به ۱۵۰ ســال رسیده استرییسی در تحلیل وضع موجود 
مســکن معاصر ایرانی گفت: مســائل فرهنگی و اقتصادی بر روی 
بخش مسکن تاثیرگذار است. متوسط جهانی سهم مسکن  از سبد 
هزینه های خانوار ۱۸ درصد  است و در کلان شهرهای ما به بیش از 
۶۰ درصد رسیده است. دوره انتظار خانه دار شدن در تهران به حدود 
۱۵۰ سال رسیده است. نرخ دسترسی به مسکن استطاعت پذیر هم 
در کشور ما جالب نیست و جزو ۱۰ تا ۱۵ کشور آخر جهان هستیم.

منتخب مردم قم در مجلس دوازدهم تصریح کرد: با وجود توفیقات 
صنایع نظامی، پزشکی، هسته ای و دیگر موضوعات در بعد از انقلاب 
اســلامی، در حوزه مسکن ضعیف عمل کردیم. چند بار مقام معظم 
رهبری درباره این موضوع گلایه کردند.وی یادآور شد: سال  ۱۳۴۲ 
جمعیت ایران ۲۳ میلیون نفر بوده که در سال ۱۳۵۷ به ۳۵ میلیون 
نفر رسید اما بررسی متوسط نرخ رشد جمعیت نشان می دهد متوسط 
رشد مناطق شهری به مراتب بیش از میانگین شهری و چندین  برابر 
رشد جمعیت روستایی بوده است. علتش سیاست های رژیم پهلوی 
مثل انقلاب سفید و اصلاحات ارضی بود که باعث مهاجرت شدید از 
روستاها به شهرها شد، تعادل عرضه و تقاضا در بازار مسکن را به هم 
زد و به ایجاد حلبی آبادها در اطراف شــهرها انجامید. برای حل این 
مشــکل به سمت الگوهایی رفتند که چند دهه قبل و بعد از جنگ 
جهانی در غرب شکل گرفته بود و مدل های انبوه سازی را انجام داده 
بودند. نتیجه این شد که در حال حاضر وضعیت تمرکز جمعیت در 
کشور بسیار به کشورهای غربی شبیه شده و تمرکز جمعیت تهران 
را می توان با پاریس مقایســه کرد.در اروپا مناطق مسکونی معمولا 
کم ارتفاع است رییســی با بیان این که نظام سرمایه داری می طلبد 

انباشت جمعیت در کلانشهرها شکل بگیرد گفت: انباشت جمعیت 
منجر به ســود بنگاه های اقتصادی و ســرمایه داران می شود. البته 
کســانی که قبلا در ایران متولی مسکن بودند ازپاپ هم کاتولیک تر 
هستند؛ زیرا در اروپا فقط در مناطق خاصی بلندمرتبه سازی می کنند 
که شامل ابنیه اداری، تجاری، بورس ها و بانک ها هستند اما مناطق 
مســکونی معمولا کم ارتفاع است و مردم زندگی می کنند. در حالی 
که ما بلندمرتبه ســازی را به کل کلانشهرها از جمله تهران و حتی 
قم که شهر اسلام و انقلاب بوده بسط داده ایم. مسکن در تهران طی 
۳۰ ســال گذشته ۶ برابر دلار رشد کرده است منتخب مردم قم در 
مجلس دوازدهم بیان کرد: در ســال های اخیر دائما به شیب رشد 
قیمت مســکن دامن زده شده است. سال ۱۳۹۵ متوسط قیمت هر 

متر مسکن در تهران حدود چهار میلیون تومان بوده که سال ۱۴۰۰ 
به ۳۰ میلیون تومان و ســال ۱۴۰۲ در آستانه متری ۱۰۰ میلیون 
تومان قرار گرفته است. در ۳۰ سال اخیر هیچ چیز در تهران به اندازه 
زمین و مســکن رشد نداشته است. در ۳۰ سال گذشته رشد قیمت 
زمین در تهران ۱.۵ برابر سکه و ۶ برابر رشد قیمت دلار بوده است.

افزایش حقوق متناســب با تورم باشد/ رشد ۶ برابری قیمت مسکن 
نسبت به دلار وی گفت: اگر بتوانیم سهم ۶۰ درصد مسکن از سبد 
خانوار را ۱۰ درصد کاهش دهیم و به ۵۰ درصد برســانیم گشایش 
بســیار بالایی در حوزه تفریح، آموزش و خــورد و خوراک افزایش 
می یابد. به جای این که برجام و فرجام را دنبال کنیم به بخش مسکن 

بپردازیم که هم زمین و هم مالیاتش مربوط به خودمان است.

گفت:  مســوول  مقــام  یــک 
تأیید فنی در ثبت سفارشــات 
ســازمان  برعهده  اتوبوس هــا 
راهداری است که تاییدیه فنی 
۱۹۰ ناوگان انجام شده و تمام 
۲هزار دســتگاه حمــل و نقل 
جاده ای به زود وارد کشــور می 
مهر،  خبرنگار  گزارش  شوند.به 
نوســازی نــاوگان حمل و نقل 
برون شــهری به ویژه در بخش 
مســافربری از اهمیت بســیار 
بالایــی برخوردار اســت و در 
ایــن زمینه ناوگان حمل و نقل 
عمومی با عقــب ماندگی هایی 
روبه رو بود که امــا با روی کار 
آمدن دولت ســیزدهم، تدابیر 
لازم به منظــور تأمین ناوگان 
مورد نیاز کشــور مورد بررسی 
قــرار گرفت.به منظور توســعه 

حمل و نقل عمومی مســافر، تنظیم بازار و ارائه خدمات بهینه به مسافرین 
به وزارت صنعت، معدن و تجارت مجوز داده می شــود با تأیید و تشــخیص 
سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای نسبت به ثبت سفارش واردات ۲ هزار 
دستگاه اتوبوس برون شهری با عمر کمتر از پنج سال و تأیید تأمین قطعات 
وجود شبکه خدمات پس از فروش و معاینه فنی توسط وزارت صنعت معدن 
و تجارت بر اساس اســتاندارد کارخانه سازنده در زمان ساخت خودرو اقدام 
کند.همچنین سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای که یکی از سازمان های 
وابسته به وزارت راه و شهرسازی محسوب می شود مجاز است به منظور ایجاد 
انگیزه و تســریع در فرآیند واردات از محل منابع داخلی خود در قالب وجوه 
اداره شده موضوع بند )ت( ماده )۳۰( قانون احکام دائمی برنامه های توسعه 
کشور ۱۳۹۵ یارانه ســود و تسهیلات بانکی را پرداخت کند.البته بنا بود به 
دلیل کمبود ناوگان برای تردد زوار در اربعین امســال، این ۲ هزار دســتگاه 
اتوبوس پیش از آغاز ســفر عتبات وارد شود؛ اما به دلیل وجود برخی از موانع 
بین دستگاه های مربوطه این روند باغ تأخیر مواجه شد که در تیرماه امسال، 
معاون حمل و نقل سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای در بیان اقدامات 
و برنامه های این معاونت از اضافه شــدن ۲ هزار دســتگاه اتوبوس به ناوگان 

حمــل و نقل عمومی کشــور خبر 
داد و گفــت: با تلاش های وزیر راه و 
شهرسازی و رئیس سازمان راهداری 
و حمل و نقل جاده ای، مجوز واردات 
۲ هزار دســتگاه اتوبوس از ســوی 
هیأت دولت ابلاغ شده است.علیرضا 
احمدی فینی رئیس ستاد مدیریت 
حمل و نقل و ســوخت کشــور در 
گفت وگو با خبرنگار مهر در خصوص 
چرایی عدم واردات ۲ هزار دستگاه 
اتوبوس، گفت: در راستای واردات ۲ 
هزار دستگاه اتوبوس در تاریخ )۱۷ 
مهر مــاه( آئین نامــه اجرایی ابلاغ 
شــد؛ بنا بود تا طبق مصوبه هیأت 
وزیران صادر کرده بودند، روند تأیید 
و تشخیص در ســازمان راهدار طی 
شود.رئیس ســتاد مدیریت حمل و 
نقل و سوخت کشور در ادامه تاکید 
کرد: همچنین قرار شــد تا مراحل 
دیگر مانند شناسایی کالا، تخصیص ارز، تأمین ارز و تاییدیه نهایی در وزارت 
صنعت، معدن و تجارت طی شود. در سازمان راهداری مرحله ای پس از تأیید 
شناسایی کالا و تأیید اولیه ارزی که با عنوان محدودیت ثبت سفارش سابقه 
محسوب می شود که پس از این سازمان راهداری به عنوان متولی وارد چرخه 
واردات اتوبوس ها می شــود.وی خاطرنشان کرد: البته ناگفته نماند که تأیید 
فنی در ثبت سفارشات برعهده سازمان راهداری است؛ که تاییدیه فنی ۱۹۰ 
ناوگان انجام شده اما مراحل ارزی هنوز طی نشده است.احمدی فینی ادامه 
داد: در مصوبه ۲ هزار دستگاه اتوبوس نیاز کشور را در بازه زمانی اربعین مد 
نظــر قرار داده بود که طبق برنامه ریزی های ســازمان راهداری هزار و ۲۰۰ 
اتوبــوس برای گروه )الف(،هزار و ۳۰۰ اتوبوس برای گروه )ب( و هزار و ۵۰۰ 
دســتگاه اتوبوس نیز برای گروه )ج( یعنی در مجموع ۴ هزار ناوگان عمومی 
جاده ای برای واردات سال جاری پیش بینی کرده بودیم و آمار واردات سازمان 
راهداری فراتر از مصوبه دولت بود که به دلیل وجود برخی موانع این موضوع 
محقق نشــد اما در دست بررسی است.به گزارش مهر، منابع ارزی مورد نیاز 
این واردات ۲ هزار دستگاه اتوبوس، از سوی بانک مرکزی جمهوری اسلامی 

ایرانی تعیین و ابلاغ می شود.

سازمان امور مالیاتی اعلام کرد

شرط صدور دستگاه کارتخوان، 
داشتن پرونده مالیاتی است

طبق اعلام ســازمان امور مالیاتی، بدون داشــتن پرونده مالیاتی، برای کسی دستگاه 
کارتخوان صادر نمی شــود.به گزارش ایسنا، طبق اعلام ســازمان امور مالیاتی، اظهار 
نامه های مالیاتی دارای موعد مشــخص است و مشاغل از اینکه در چه زمانی از سال 
بایــد اظهارنامه مالیاتی خود را تنظیــم و تکمیل کنند اطلاع دارند. به طور معمول از 
سال های گذشته، افراد اظهار نامه های مالیاتی خود را در تیر ماه تکمیل و ثبت کرده اند 
و شرکت ها می توانند در ماه قبل از آن یعنی خرداد ماه نیز انجام دهند.همچنین کسانی 
که دارای دستگاه کارتخوان هستند، پرونده مالیاتی دارند و در غیر این صورت، یعنی 

در صورت نداشتن پرونده مالیاتی، دستگاه کارتخوان برای هیچ کس صادر نمی شود.

قیمت جهانی طلا چهارشــنبه )۶ مارس( پس از افزایش شرط  بندی برای کاهش نرخ بهره ایالات متحده کاهش یافت اما 
در بالای سطح ۲۱۰۰ دلار در هر اونس باقی ماند.به گزارش ایسنا، هر اونس طلا با ۰.۲ درصد کاهش به ۲۱۲۴ دلار و ۴۶ 
سنت رسید. قیمت طلای آمریکا با ۰.۴ درصد کاهش به ۲۱۳۲ دلار و ۹۰ سنت رسید. طلا در جلسه قبل، پیش از شهادت 
جروم پاول، رئیس فدرال رزرو، به رکورد اوج رسید.رشــد صنعت خدمات ایالات متحده در ماه فوریه در بحبوحه کاهش 
اشتغال و سفارشات جدید برای کالاهای تولیدی ایالات متحده بیش از حد انتظار در ژانویه کاهش یافت. بازدهی ۱۰ ساله 
خزانه داری ایالات متحده نزدیک به پایین ترین سطح یک ماهه بود و شمش های بدون بازده را جذاب تر کرد.بر اساس برنامه 
احتمال نرخ بهره LSEG، قیمت گذاری در بازار پول نشان می دهد معامله گران احتمال ۷۱ درصدی را دارند که فدرال رزرو 
در ماه ژوئن کاهش نرخ بهره را آغاز کند و این از ۶۵ درصد روز سه شنبه است. نرخ های پایین تر جذابیت شمش های بدون 
بازده را افزایش می دهد.تمرکز سرمایه گذاران بر اولین روز شهادت ۶ ماهه پاول در مقابل کنگره در مورد وضعیت اقتصاد 
ایالات متحده است. بزرگترین ارز دیجیتال جهان، بیت کوین، نیز یک شبه قبل از عقب نشینی شدید به رکورد بالایی رسید.

بر اساس گزارش رویترز، داده ها نشان داد که در هفته گذشته تولید ایالات متحده در فوریه کاهش بیشتری یافت و تورم 
به تدریج کاهش یافت، در حالی که احساسات مصرف کننده ضعیف بود.در بازار سایر فلزات گرانبها، پلاتین با ۰.۱ درصد 
کاهش به ۸۷۹.۴۶ دلار در هر اونس و پالادیوم با ۰.۲ درصد کاهش به ۹۴۶.۵۱ دلار رسید، در حالی که نقره با ۰.۴ درصد 

کاهش به ۲۳.۵۹ دلار رسید.

معاون مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی با تاکید بر اینکه شهرک سازی یکی از اولویت های این وزارتخانه در 
تامین مسکن است، خبر داد.

به گزارش خبرگزاری مهر، هادی عباسی اصل معاون مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی، گفت: شهرک سازی و 
احداث واحدهای نهضت ملی مسکن از اولویت های وزارت راه و شهرسازی است.معاون مسکن و ساختمان ادامه داد: 
هم اینک ۶ میلیون خانواده مستأجر، بیش از ۶ میلیون واحد فرسوده و پیش بینی ۶ میلیون ازدواج در برنامه هفتم 
توســعه در کشــور وجود دارد و بنابراین نیاز به احداث واحدهای مســکونی در کشور وجود دارد. در همین رابطه 
نیز سیاســت گذاری ها برای شهرک سازی و احداث مسکن در حال پیگیری است.عباسی اصل تصریح کرد: موضوع 
مکان یابی شــهرک های مسکونی با جدیت در تمامی اســتان ها به ویژه مناطقی که میزان تقاضا بالاست پیگیری 
می شــود. هم اکنون میزان تقاضا و انباشت واحدهایی که از سنوات گذشته باید احداث می شد به قوت خود باقی 

است و بنابراین همچنان نیاز به احداث مسکن در کشور وجود دارد

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: ساختارهای اقتصادی کشور باید مبتنی بر ارتقا بهره وری اصلاح شود.به گزارش خبرگزاری مهر، سید صولت 
مرتضوی، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به پیشرفت های کشور در حوزه های هوافضا، پزشکی و درمان، اظهار کرد: مدیریت جهادی و 
رویکرد دانش بنیان در این حوزه ها منجر به تعالی کشور شد.وی به مشکلات ساختاری، مداخله ای و مدیریتی در شرکت های تابعه اشاره کرد و 

گفت: بخش عمده ای از تولید و جریان اقتصادی کشور در صندوق های تابعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی شکل می گیرد و ضروری است به ارتقای بهره وری در این حوزه ها توجه شود.
مرتضوی با تأکید بر اینکه ساختارهای اجرایی در اداره اقتصاد کشور معیوب است، افزود: اقتصاد دولتی باید با توجه به تأکیدات مقام معظم رهبری به بخش خصوصی توانمند و متعهد 
واگذار شود.وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: دستیابی به مؤلفه های برتر اقتصادی به جز پرهیز از مداخله دولت محقق نمی شود.مرتضوی دخالت های غیرکارشناسی در اقتصاد را از 
دیگر آسیب های این حوزه برشمرد و بیان کرد: نگاه آینده نگرانه باید در مدیریت شرکت ها وجود داشته باشد و با اتکا به علم پیش بروند.وی بر لزوم رعایت چارچوب ها و کاهش هزینه های 

غیر ضروری در شرکت های تابعه تاکید کرد و گفت: ساختارهای فعلی باید با توجه به مؤلفه های ارتقای بهره وری اصلاح شود.

تأکید وزیر کار بر لزوم اصلاح ساختارهای اقتصادیوجود ۶ میلیون خانوار مستاجر

طلای جهانی از ۲۱۰۰ دلار گذشت
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از سوی محققان چینی؛

فرآیند جدیدی برای چاپ 
سه بعدی ابرخازن ارائه شد

در گفت وگو با مهر مطرح شد؛

خلف وعده برخی بانکها برای 
اعطای تسهیلات به دانش بنیان ها

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

بازار ایرانی!!

ازهر دری خبری !!

معرفی آبارث ۶۹۵ کامپتیزیونه برای خداحافظی با فیات ۵۰۰ بنزینی

آبارث آخرین فیات ۵۰۰ بنزینی خود را با نام ۶۹۵ کامپتیزیونه معرفی کرده اســت. این خودرو ۱۸۰ اســب بخار قدرت دارد و قیمت آن از ۲۴ هزار دلار 
شروع می شود.حدود یک سال پیش، آبارث نسخهٔ اسپرت فیات ۵۰۰e الکتریکی را معرفی کرد و حالا سرانجام نسخهٔ بنزینی این هاچ بک دوست داشتنی 
ایتالیایی به آخر خط رســیده اســت. بدین منظور، آبارث مدل ۶۹۵ کامپتیزیونه را معرفی کرده است که آخرین فیات ۵۰۰ بنزینی آبارث خواهد بود. این 
خودرو اواخر امسال راهی بازار خواهد شد و با قیمت ۲۳,۹۰۰ دلار، به میزان قابل توجهی از آبارث ۵۰۰e با قیمت ۳۷,۱۴۰ دلار ارزان تر خواهد بود. ۶۹۵ 
کامپتیزیونه مدل ۲۰۲۳ از همان پیشرانهٔ ۱.۴ لیتری چهار سیلندر توربوشارژ آشنای آبارث استفاده می کند که ۱۸۰ اسب بخار قدرت دارد. برای انتقال 
نیروی این موتور به چرخ های جلو، خریداران می توانند گیربکس های پنج ســرعتهٔ دســتی یا اتوماتیک را انتخاب کنند. ازجملهٔ ویژگی های برجستهٔ این 
هاچ بک داغ ایتالیای می توان به سیستم اگزوز رکورد مونزای آبارث با چهار سر اگزوز، سیستم تعلیق Koni در جلو و عقب، رینگ های ۱۷ اینچی، کالیپرهای 
ترمز زردرنگ برمبو، شیشه های دودی، نمایشگر ۷ اینچی اطلاعاتی-سرگرمی با اپل کارپلی و اندروید اتو، صفحه آمپر دیجیتالی ۷ اینچی، غربیلک فرمان 

آلکانترا و داشبورد جدید مشکی مات اشاره کرد.

نویر به رکورد کاسیاس رسید

پیشنهاد

چهره روز

گلف روی باروت

کریستوفر واکن 
کریســتوفر واکــن بازیگــر آمریکایــی و 
اســکاتلندی تبار در ســال ۱۹۴۳ در شهر 
نیویورک متولد شــد. واکن قبل از ورود به 
صنعت سینما در یک سیرک مشغول حرفه 
تربیت شیرها بود و پس از آن به مدرسه رفت 
ولی خیلی زود درس را رها کرد. او زمانی که 
تنها ۱۰ ســال سن داشــت به همراه برادر 
دوقلوی خود در چنــد مجموعه تلویزیونی 
به ایفــای نقش پرداخت. او در ســال ۱۹۶۹ 
با جورجیــان تن ازدواج کــرد و در ۱۹۷۰ 
نام خود را از رونالد به کریستوفر تغییر داد. 
کریستوفر واکن در هفت دهه فعالیت هنری 
خود توانست یک بار و در سال ۱۹۷۸ جایزه 
اســکار را در بخش بهترین بازیگر نقش مکمل مرد دریافت و همچنین هشــتاد و چهارمین 
 Catch Me if You Can مراسم اسکار را اجرا کند. به احتمال فراوان بهترین فیلم واکن به فیلم
مربوط می شــود که به خاطر نقش آفرینی در این فیلم توانســت جایزه بفتای بهترین بازیگر 

مکمل مرد را به دست آورد.
مادر وی اهل اســکاتلند و پدرش آلمانی و یک نانوا بــود. واکن در نوجوانی و پیش از حرفه 
بازیگری مدتی تربیت کننده شــیر در یک ســیرک بود]۱[ و سپس برای ادامه تحصیل وارد 
دانشــگاه هوفسترا شــد اما پس از گذشت یک سال تحصیل در دانشگاه را رها کرد و بدنبال 
بازیگری رفت. واکن در زمانی که تنها ده سال داشت به همراه دو برادر دیگرش گلنِ و کِنِث در 
چند مجموعه تلویزیونی ظاهر شدند. از اولین نقش آفرینی های او می توان به قسمتی از سریال 
بلند نور راهنما با نام پســری که پشت دیوارها را می دید در سال ۱۹۵۶ اشاره کرد.واکن نام 
کوچک خود را در سال ۱۹۷۰ از رونالد به کریستوفر تغییر داد. او در سال ۱۹۶۹ با جورجیان 
تنُ ازدواج کرده و همچنان پس از چهل سال زندگی مشترک فرزندی ندارند. او در کارنامهٔ 
هنریش ۳۷ نامزدی جایزه دارد که ۲۷ بار آن از جمله اســکار بهترین بازیگر نقش مکمل را 
از آن خود کرده اســت.]۳[ او در هفت قســمت از شوی پربیننده پخش زندهٔ شنبه شب در 
فاصلهٔ سال های ۱۹۹۲ تا ۲۰۰۷ میزبان و مجری بوده است.وی در پرونده هنری خود اجرای 

هشتاد و چهارمین مراسم اسکار را در سالن کداک تئاتر را نیز داراست.

فرهنگ

تولید مایعی که از پوســیدگی دنــدان جلوگیری 
می کند

پوســیدگی های دندان اگــر درمان نشــوند درد، 
تورم و بــی خوابی همراه دارنــد از این رو گروهی 
از محققان دانشــگاه نیویورک یــک راه حل مقابله 
با پوســیدگی یافته اند که کارآمد و ارزان اســت.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از اینترســتینگ 
انجینرینگ، در این درمان از ماده فلوراید دی آمین 
نقره)SDF( اســتفاده شده که یک مایع ارزان قیمت 
برای جلوگیری از پوسیدگی است و حتی اجازه نمی 
دهد وضعیت پوسیدگی های موجود نیز بدتر شود. 
طبق بیانیه محققان این مایع مقابله با پوســیدگی 
مشابه ســیلانت های دندانی عمل می کند.ریچارد 
نیدرمن پروفســور اپیدمولوژی و ترویج سلامت در 
کالج دندانپزشــکی دانشگاه نیویورک و مولف ارشد 
پژوهــش می گوید: همزمان تحقیقــات روزافزونی 
نشان دهنده آن است که SDF می تواند با پوسیدگی های دندان مقابله کند و نیاز به سوراخ کردن و پرکردن 
دندان را کاهش دهد.پوسیدگی دندان یکی از نگرانی های رایج درباره کودکان در سراسر جهان است. مرکز 
کنترل و پیشــگیری از بیماری آمریکا از برنامه تهیه ســیلانت در مدارس پشــتیبانی می کند تا به کاهش 
پوسیدگی و حفظ سلامت دهان و دندان کمک کند. در این برنامه متخصصان دندان یک پوشش محافظتی 
روی دنــدان های دانش آمــوزان به کار می برند. اکنون SDF به عنوان یک ماده افزودنی جالب توجه به این 
برنامه افزوده است.طبق بیانیه محققان SDF در اصل توسط سازمان غذا و داروی آمریکا برای برطرف کردن 
حساسیت در دندان ها تایید شده است.این مایع به طور مستقیم روی سطح دندان به کار می رود و باکتری 
های عامل پوسیدگی را حذف می کند. علاوه بر آن مایع مذکور رمینرالیزاسیون دندان را ترویج می کند و 

در نتیجه از پوسیدگی جلوگیری می شود.

کارامد و ارزان؛

تولید مایعی که از پوسیدگی دندان جلوگیری 
می کند

info@sobh-eqtesad.ir

www.sobh-eqtesad.ir

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

گلف روی باروت دومین کتاب آیدا مرادی آهنی بعد از مجموعه 
داستان پونز روی دم گربه، رمانی با داستانی معمایی است درباره 
زنی جوان که بعد از ملاقات با حامی نواح پور، درگیر یک سری 
بازیهای خطرناک می شود و درست زمانی که تصمیم می گیرد 
ایــن مرد و اتفاقات پیرامونش را فراموش کند، آشــنایی با پدر 
حامی، او را وارد مســیر جدیدی می کند.راوی گلف روی باروت 
خانم ســام است، زن تنهایی که پدر و مادر و شوهرش خارج از 
کشور هستند، هیچ دوستی ندارد و می خواهد یک بیزینس منِ 
درجه یک شــود. خانم ســام داســتانش را با دو صدا و ضمیر 
مختلــف، یکی صدای خودش با ضمیر اول شــخص و دیگری 
صدای درونی با دوم شــخص که اغلب خطاب به خود اوست و 
به مرور این دو تبدیل به ما می شوند، روایت می کند.انظر زمانی، 
داستان در سه دوره مختلف اتفاق افتاده است که بدون داشتن 
یک توالی مرتب روایت می شــوند: دوره سه ماهه آشنایی خانم سام با حامی و حواشی پیرامون این آدم، سفر دریایی 
که خانم سام با نبی نواح پور ملاقات می کند و زمان حال که راوی ضمن تحلیل هر آنچه که اتفاق افتاده، نتیجه خیلی 
از کارهایش را می بیند. در حین این روایت ها بخشی از گذشته این سه نفر هم معلوم می شود.درباره گلف روی باروت

گلف روی باروت با معمای ناپدید شدن یک فرد شروع می شود و فصل به فصل خواننده را مشتاق به خواندن و علاقه مند 
بــه ســردرآوردن  از ماجرا می کند. با مطالعه این کتاب، می توانید روایت زنــی را بخوانید که به خاطر عجول بودن و 
لجبازی هایش شکســت هایی را تجربه می کند؛ هر چند که باعث می شوند به هویت تازه ای از خودش برسد. داستان 
آدمی را بخوانید که از یک دیدار تصادفی ساده، بازی پیچیده ای را آغاز می کند. یا داستان یک اعتقاد که دلیلی برای 
بزرگترین شکســت یک مرد می شود.ممنونم از خانم آیدا مرادی آهنی به خاطر نوشتن رمانی که به نظر من یک سر 
و گردن از داســتان های ایرانی که طی این چند سال خواندم، بالاتر است.به جرأت می توانم بگویم که این کتاب تمام 
ویژگی های یک داستان خواندنی را دارد: سوژه ای متفاوت درباره فساد پول و قدرت، شخصیت پردازی قوی، تنوع مکانی 
شامل خانه و باغ و سفارت روسیه تا درون کشتی و کشورهای ایتالیا و لبنان.یکی دیگر از مواردی که کتاب را علی رغم 
حجم زیادش خواندنی تر می کند، تشبیهات جالب و خلاقانه ای است که نویسنده در جای جای داستانش آورده است؛ 

مانند این چند تشبیه که شخصا آن ها را بسیار می پسندم:

سنگربان بایرن مونیخ با کلین شیت در دیدار برگشت برابر لاتزیو به رکورد ایکر کاسیاس رسید.به گزارش ایسنا، بایرن مونیخ در دیدار برگشت دور یک هشتم نهایی لیگ 
قهرمانان اروپا برابر لاتزیو نمایش بسیار خوبی داشت و توانست با سه گل به پیروزی دست پیدا کند و مقتدرانه راهی دور بعد شود.مانوئل نویر با بسته نگه داشتن دروازه اش 
در ورزشگاه آلیانس توانست به رکورد ایکر کاسیاس اسپانیایی برسد.به نوشته شبکه Opta، مانوئل نویر در صدوسی وششمین بازی اش پنجاه وهفتمین کلین شیت خود را 
در لیگ قهرمانان اروپا به ثبت رساند تا به رکورد ایکر کاسیاس برسد که در صدر فهرست دروازه بان هایی قرار داشت که بیشترین کلین شیت را در تاریخ لیگ قهرمانان 
اروپا به نام خود به ثبت رسانده اند.البته ایکر کاسیاس در ۱۷۷ بازی موفق به ثبت ۵۷ کلین شیت شد این در حالی است که نویر در ۱۳۶ بازی این رکورد را به ثبت رساند.

در جایگاه سوم هم بوفون ایستاده است که توانست ۵۲ کلین شیت را به ثبت برساند.

محققان دانشــگاه پتروشیمی چین فرآیندی برای چاپ سه بعدی ابرخازن ارائه 
کردند کــه در آن بدون نیاز به افزودنی می توان میکــرو ابرخازن های گرافنی 
)MSC( را تولیــد کرد.بــه گزارش خبرگــزاری مهر، این میکــرو ابرخازن های 
گرافنی از ویژگی های الکتروشیمیایی جالبی برخوردار بوده و می توان از آن در 
ادوات پوشــیدنی استفاده نمود. این فناوری بر محدودیت های موجود در تولید 
ابرخازن ها غلبه کرده و قطعه ای برای استفاده در نسل بعدی ادوات الکترونیکی 
پوشیدنی ارائه می دهد.دستگاه های پوشیدنی نیاز به قطعاتی برای تامین انرژی 
دارند که این قطعات نظیر باتری های صلب، محدودیت هایی برای طراحی البسه 
با خود به همراه دارند. میکرو ابرخازن های گرافنی به الکترودهای متخلخلی که 
دارند می توانند به سرعت مقادیر زیادی انرژی را در خود ذخیره کنند و تخلیه 
این انرژی نیز به ســرعت انجام می شود. توانایی ســریع شارژ و انعطاف پذیری 
ابرخازن ها در برابر تعداد شارژ/دشــارژهای زیاد باعث شده تا آن ها برای تولید 
منسوجات الکترونیکی گزینه ایده آلی باشند.البته تولید ابرخازن ها با روش های 
معمولی کاری پیچیده و دشوار است و نیاز به دقت بالایی دارد. گرافن می تواند 
گزینه مناسبی برای ساخت الکترود در میکرو ابرخازن های گرافنی باشد، هرچند 
که پخش شــدن گرافن در جوهر قابل چاپ دشوار اســت. از این رو محققان 
به سراغ اکســیدگرافن رفتند. این گروه تحقیقاتی جوهری ساختند که نیاز به 
افزودنی خاصی نداشته و می تواند برای چاپ میکرو ابرخازن های گرافنی استفاده 
شود.این گروه مشتقات گرافنی را در محلول حاوی گلیسیرین/آب پخش کرده 
و یک جوهر ویسکوز ساختند که می تواند برای چاپ استفاده شود. با این جوهر 
محققان میکرو ابرخازن های گرافنی ساختند که عملکرد بسیار جالب توجهی 
داشــته و از ادغام آن ها کنار هم می توان ولتاژ ۱۹۰ ولت را تامین کرد. قابلیت 
شخصی ســازی این ابرخازن ها موجب شــده تا بتوان برای انواع نیازها آن ها را 
طراحــی و تولید کرد.از این میکرو ابرخازن های گرافنی می توان برای توســعه 

صنعت میکروالکترونیک، زیست حسگر و انواع تجهیزات حساس استفاده نمود.

رییس هیات مدیره یک شرکت دانش بنیان گفت: برای دریافت تسهیلات بانکی و 
صدور ضمانت نامه، ۵میلیارد تومان ســپرده کردیم، ولی بانک یک ماه است پاسخ 
نمی دهد برخی شرکت های دیگر نیز همین شرایط را دارند.مصطفی تقی پور رئیس 
هیات مدیره یک شــرکت دانش بنیان فعال در حوزه تجهیزات پزشکی در گفت و 
گو با خبرنگار مهر، با گلایه از عدم همکاری برخی بانک ها برای اعطای تسهیلات به 
شرکت های دانش بنیان در این باره توضیح داد و گفت: صندوق نوآوری و شکوفایی 
ریاست جمهوری امســال بسته رشــد تولید را طراحی کرد و قرار بود در راستای 
افزایش تولید و فروش شرکت های دانش بنیان، برخی بانک ها به شرکت ها تسهیلات 
ارائه دهند که متاسفانه در مواردی محقق نشده است.بانک ها برای اعطای تسهیلات 
همکاری نمی کنند / گفتند بیایید ضمانت نامه را پس بگیرید!این فعال فناور ادامه 
داد: صنــدوق نوآوری ایــن موضوع را به بانک ها اعلام کــرده و بانک ها اعطای این 
تسهیلات را در کارگروه خودشان مصوب و اعلام کردند که شرکت ها، ضمانت نامه 
بانکی بیاورند. ما و برخی شــرکت های دانش بنیــان در حوزه های مختلفی اعم از 
مخابرات و الکترونیک برای گرفتن ضمانت نامه های بانکی از صندوق، چند میلیارد 
)شرکت ما ۵ میلیارد تومان( سپرده کردیم و در حال حاضر بانک بیش از یکماه است 
که حاضر نیســت حتی پاسخ ما را بدهد! روز گذشته از صندوق نوآوری با ما تماس 
گرفتند و گفتند روی این وام حســاب نکنید و ضمانت نامه را پس بگیرید! ســوال 
من این است که از یک ماه پیش تاکنون خواب سرمایه شرکت چقدر می شود؟وی 
در ادامه تصریح کرد: قرار بود به رشــد تولید شرکت های دانش بنیان کمک شود، 
نه اینکه پشــت پا به آنها بزنند. شرکت ما درخواست ۱۰۰ میلیارد تومان تسهیلات 
داشت که با ۳۰ میلیارد تومان آن موافقت شد اما در نهایت به دلیل عدم همکاری 

بانک، این تسهیلات به شرکت داده نشد.


	page1
	Page2
	Page3
	Page4

